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محمدصالح جوکار رئیس کمیسیون امور داخلی 
کشــور و شــوراها مجلس گفت: تا امروز ندای 
نامگذاری ســال در بعضی از وزارتخانه ها دمیده 
نشده و هنوز در همان سال ۱۴۰۱ هستند. نام سال 
مهار تورم و رشد تولید است و اگر بخواهیم با همان 
ریل قدیم حرکت کنیم موفق نخواهیم بود. با توجه 
به مشکلات و چالش هایی که در ۱۴۰۱ داشتیم، 
مقام معظم رهبری ســال مهار تورم را نامگذاری 
کردند، چرا که مردم در معیشت دچار تنگنا شده 
اند. اما در ابتدای سال علیرغم ابلاغ این شعار که 
باید تابلوی وزارتخانه باشد مشاهده کردیم قیمت 
خودرو افزایش پیدا می کند و در یک محاســبه 
وزنی خودروی دنا به ازای هر کیلوگرم یک میلیون 
تومان ارزش گذاری شده که این قابل قبول نیست! 
متأسفانه در کشور ما عرضه کمتر از تقاضا است و 

این فضای کاذب قیمت را تعیین کرده است.
با توجه به انتقادات شدید به کابینه ابراهیم رییسی بسیاری 
نوک پیکان را به سمت مجلس گرفتند تا با توجه به نامگذاری 

سال ۱۴۰۲ »رشد تولید و مهار تورم« نسبت به استیضاح وزرای 
ضعیف در دولت دست به کار شوند. در همین راستا، استیضاح 
وزیر صمت اعلام وصول  شد. این اقدام پس از آن صورت می 
گیرد که رئیس سازمان برنامه و بودجه و وزیر جهاد کشاورزی 
جای خود را به نفرات جدیــدی دادند و  مدیرعامل صندوق 

نوآوری و شکوفایی نیز معرفی شد.
در این خصوص محمدصالح جوکار رئیس کمیســیون امور 
داخلی کشور و شوراها مجلس و نماینده مردم یزد به جماران 
گفت: هر اقدام تحولی که دولت بتواند بر اساس سیاست های 
کلی نظام . خصوصا تدابیری که مقام معظم رهبری داشتند و 
بحث تحول را مطرح کردند را انجام دهد، مورد حمایت ما است. 
امسال »مهار تورم و رشد تولید« نامگذاری شده است و برای 
رســیدن به این نامگذاری باید تغییر و تحولات در مدیریت و 
ساختارها را داشته باشیم و این شاخصه ها با همدیگر میسر است. 
اگر تنها به تحولدر مدیریت پرداخته و به ساختار نگاه نکنیم باز 

مشکلات ادامه دارد.
 جوکار ادامه داد: مثلا در حوزه اقتصاد اعتقاد داریم که امروز در 
شرایط جنگ اقتصادی هستیم؛ جنگ یکسری مفاهیمی دارد 

که با شرایط عادی فرق می کند. ما با سازکار عادی نمی توانیم 
کار را پیش ببریم، یقینا نظام و ســاختار باید تغییر پیدا کنند و 
قرارگاه هایی را تشکیل دهیم که بتوانیم بر دشمن فائق آییم 
و راه کارهایی داشــته باشیم تا دشــمن نتواند در این موضوع 
موفق شــود. لذا این ها نیاز به تحول دارد. در میدان عمل هم 
کسی که می آید و مسیر را جلو می برد شاید باید تغییر کند و 
فرد جدیدی با نفس تازه و با قدرت و کارآمدی بیشتر مسیر را 
ادامه دهد. برداشتن افراد به منزله این نیست که ضعف دارند، 
بلکه منظور تحول در سیستم است که یکنواختی ایجاد نشود. 
ضرورتی ندارد وزیری در طول ۴ سال دولت سرکار باشد بلکه 
این تغییرات و تحولات می تواند گردش مدیریت را شکل دهد و 
کارها بهتر پیش برود.  جوکار با بیان اینکه با توجه به نامگذاری 
سال تا امروز هیچ اقدامی در وزارت صمت صورت نگرفته است، 
تصریح کرد: تعبیر من این است تا امروز ندای نامگذاری سال در 
بعضی از وزارتخانه ها دمیده نشده و هنوز در همان سال ۱۴۰۱ 
هستند. نام سال مهار تورم و رشد تولید است و اگر بخواهیم 
با همان ریل قدیم حرکت کنیم موفق نخواهیم بود. با توجه 
به مشکلات و چالش هایی که در ۱۴۰۱ داشتیم، مقام معظم 

رهبری ســال مهار تورم را نامگذاری کردند، چرا که مردم در 
معیشت دچار تنگنا شده اند. اما در ابتدای سال علیرغم ابلاغ 
این شعار که باید تابلوی وزارتخانه باشد مشاهده کردیم قیمت 
خودرو افزایش پیدا می کند و در یک محاسبه وزنی خودروی 
دنا به ازای هر کیلوگرم یک میلیون تومان ارزش گذاری شده 
که این قابل قبول نیست! متأسفانه در کشور ما عرضه کمتر از 

تقاضا است و این فضای کاذب قیمت را تعیین کرده است.
 رییس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس در 
خصوص سیاست های اشــتباه در تولید خودرو و پتروشیمی، 
گفت: در فضای واقعی قیمت  خودرو پایین تر است، در مشابه 
خارجی قیمت کمتر و کیفیت بالاتر اســت! ولی آقایان کار را 
رها کرده و هیچ نظارتی بر قیمت گذاری صورت نمی گیرد و 
هر چه دلشان می خواهد انجام می دهند و این در حالی است 

که ماشین را با قیمت دلار در بورس به مردم می فروشند. یا در 
پتروشیمی که مواد آن بر طبق تعرفه های دولتی تعیین می شود 
با قیمت دلار در بازار بورس ارائه می دهند و این در نهایت به 
ورشکستگی نساجی منجر می شود و به افزایش قیمت در بازار 

ختم شده است. این سیاست ها قابل قبول نیست!
 نماینده مردم یزد در مجلس در خصوص تعامل مجلس و 
دولت افزود: نمایندگان، سوال یا استیضاح را انجام می دهند و 
امکان دارد در حین بررسی انصراف دهند؛ نمی توان گفت این 
کار مجلس بوده و به کلیت آن ربط داد، بلکه تنها یک نماینده 
انصراف داده است. مجلس و دولت باید برای حل مشکلات 
مردم تعامل داشته باشند؛ مجلس وظیفه قانون و ریل گذاری و 
نظارت دارد و دولت نیز باید اجرا کند و هر کدام نباید از وظایف 

خود کوتاه بیایند.

جوکار، نماینده مجلس: 

 ضرورتی ندارد 
یک وزیر 4 سال سرکار باشد

 افزایش قیمت بلیط هواپیما 
تحت تاثیر بازی دلالان و واسطه گران

عضو هیات رئیس کمیســیون عمران مجلس گفت: عدم تناســب درآمد 
شرکت های هواپیمایی با هزینه هایشان و عدم پرداخت دستمزد مناسب به 
خلبانان و نخبه های صنعت هوایی کشور موجب مهاجرت این افراد به کشورهای 

همسایه و کاهش نیروهای کارآمد در این صنعت شده است.
آرا شاوردیان در رابطه با وضعیت صنعت حمل و نقل هوایی کشور گفت:  نشستی با متولیان حوزه 
صنعت حمل و نقل هوایی از جمله رئیس سازمان هواپیمایی کشوری، مدیرعامل شرکت فرودگاه ها 
و تعدادی از مدیران عامل شرکت های هواپیمایی در کمیسیون عمران مجلس برگزار و در خصوص 
چالش های این صنعت بحث و بررسی صورت گرفت.این نماینده مردم در مجلس اظهار کرد: یکی 
از موضوعاتی که تمامی مسئولان حوزه حمل و نقل هوایی به آن تاکید داشتند، ضرورت افزایش 
نرخ بلیط هواپیما و عدم تناسب درآمدهای شرکت های هواپیمایی با هزینه های آنها است لذا با توجه 
به چالش های مطرح شده از جمله تامین قطعات با دلار و ضرورت حفظ ایمنی پروازها و در کنار 
آنها توسعه ناوگان هوایی و نوسازی هواپیماهای فرسوده وعدم تغییر نرخ بلیط ها متناسب با افزایش 
کرایه سایر وسایل حمل و نقلی این خواسته چندان غیرمنطقی به نظر نمی رسد.وی  در گفت و گو با 
خانه ملت ادامه داد: در قانون برنامه ششم توسعه نیز به شناور بودن نرخ بلیط هواپیماها اشاره شده اما 
به دلیل هزینه های بالایی که در سال های اخیر به مردم تحمیل شده بود، شرکت های هواپیمایی به 
ناچار با نرخ گزاری های دستوری کار خود را ادامه دادند، بنابر این در کنار توجه به افزایش درآمدهای 
شرکت های هواپیمایی باید تمامی ابعاد موضوع مورد بررسی قرار گرفته تا این امر موجب افزایش 
کیفیت و رقابت میان شرکت ها شده و هزینه سنگین و نا معقولی به مردم تحمیل نشود.وی عنوان 
کرد: یکی دیگر از موضوعاتی که حتما باید مورد توجه قرار بگیرد ورود واسطه ها و شرکت های 
فروش بلیط هواپیماست که با شــیوه های مختلف زمینه افزایش قیمت ها را فراهم کرده و در 
پیک های سفر مانند ایام نوروز مردم را مجبور به خرید بسته های پروازی می کنند. بی تردید یکی 
از عواملی که موجب گسترش نفوذ شرکت های فروش بلیط شده عدم نرخ گزاری دقیق و فروش 
بلیط ها توسط خود شرکت های هواپیمایی است. مسئولان صنعت حمل و نقل هوایی معتقدند در 
صورت نرخ گذاری منطقی و شناور شدن قیمت ها متناسب با قانون، دست دلالان و واسطه گران 
نیز کوتاه می شود.شواردیان ادامه داد: همچنین موضوع دیگری که باید مورد توجه بگیرد این است 
که به دلیل عدم تناسب درآمد شرکت های هواپیمایی با هزینه هایشان و عدم پرداخت دستمزد 
مناسب به خلبانان و نخبه های این صنعت به مرور شاهد مهاجرت این افراد به کشورهای همسایه 
و کاهش نیروهای کارآمد در این صنعت شده ایم. این موضوع گلایه مشترک بسیاری از مدیران 
عامل شرکت های هواپیمایی است.عضو هیات رئیسه کمیسیون عمران مجلس ادامه داد: با توجه 
به بررسی های صورت گرفته مقرر شده تا در جلسه ای مشترک با مسئولان سازمان هواپیمایی، 
نماینده مدیران عامل شرکتهای هواپیمایی و نمایندگان مجلس تمامی ابعاد موضوع مورد بررسی 
قرار گرفته و در کنار اصلاح قیمت ها از مسیرهای قانونی؛ زمینه افزایش کمک های دولتی به 
شرکتها برای توسعه و نوسازی ناوگان هوایی فراهم شده و هزینه کمتری به مردم از جهت افزایش 

نرخ بلیط ها تحمیل شود. 

تعطیلی شنبه ها روی میز کمیسیون اجتماعی مجلس
نایب رئیس فراکسیون انقلاب مجلس گفت: با ارائه اصلاحیه ای بر لایحه دولت، 
تعطیلی شنبه ها به جای پنجشنبه ها را در کمیسیون اجتماعی مجلس پیگیری 

می کنیم.
محســن پیرهادی نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی در صفحه شخصی خود در 
توئیتر، نوشت: تعطیلی شنبه ها به جای پنج شنبه ها و بهره مندی تمامی نیروهای کار اعم از دولتی و 
بخش خصوصی، مطالبه بخشی از فعالان اقتصادی و مردم از مجلس است.وی در ادامه این مطلب 
آورده است: با ارائه اصلاحیه ای بر لایحه دولت به کمیسیون اجتماعی، پیگیر هر دو مطالبه هستم. 

این امر به بهره وری، ارتباطات بین المللی و عدالت، کمک خواهد کرد.
رفع تبعیض در تعطیلات همگانی گامی ضروری است

  عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس، تصریح کرد: رفع تبعیض از همه نیروهای 
شاغل در تعطیلات همگانی، گامی مهم و ضروری است که باید شامل حال همه کارکنان اعم از 
دولتی و بخش خصوصی شود. توجه به طیف کمتر از ۲۰ درصدی کارمندان دولت نه تنها منجر به 
توسعه گردشگری مد نظر دولت نمی شود بلکه هدف بهره روی مستتر در دل لایحه را نیز طبقاتی 
خواهد کرد. اگر فقط برای بدست آوردن یک هدف فرعی کلیت اقتصاد آسیب ببیند گویی انگار 

خواستیم ابرو را درست کنیم اما چشم را هم کور کردیم.
رویکرد جهانی در تعطیلات آخر هفته الگوی موفقی است

   پیرهادی با بیان اینکه ساماندهی تعطیلات رسمی و همگانی کشور ضرورتی است که باید به آن 
توجه داشت اما نه با اقدامات کلی و دارای ابهام که ناخواسته منجر به بروز ناعدالتی و عدم برخورداری 
یکسان میان نیروهای کار شود، گفت: رویکرد جهانی دو روز تعطیلی آخر هفته، الگوی موفقی بوده 
اســت و حتما پیوستن به این الگوی جهانی اقدامی مؤثر در بهره روی نیروی کار و رونق گرفتن 
گردشگری داخلی است اما در این رویکرد باید بر اساس فرمت جهانی آن و حساب شده اقدام کرد.

باید تبعات تعطیلی پنج شنبه و جمعه بر اقتصاد دیده شود
  نایب رئیس فراکســیون انقلاب اســلامی مجلس در ادامه تصریح کرد: در مسائل بین المللی 
نمی توانیم خلاف موج شنا کنیم و باید در نظر بگیریم تبعات تعطیلی پنج شنبه و جمعه بر اقتصاد 
چیست؟ در حالی که اغلب کشورهای دنیا روزهای شنبه و یکشنبه را تعطیلات پایان هفته خود 
اعلام کرده اند و قاطبه کشورهای مسلمان در پیروی از این الگو به صورت مشترک روزهای جمعه و 
شنبه را تعطیلات پایان هفته اعلام کرده اند، در این الگوی مشخص ما نمی توانیم با تعطیلی روزهای 

پنج شنبه عملا چهار روز، خود را از مراودات بین المللی محروم کنیم.
به گزارش تجارت نیوز،   پیرهادی با تاکید بر اینکه نباید رویکردی اتخاذ شود که آورده اقتصادی آن 
منجر به تضعیف چرخه اقتصادی کشور و متضرر شدن مردم از مبادلات و مراودات بین المللی باشد، 
خاطرنشان کرد: برای ساماندهی تعطیلات باید با دیدی وسیع تر گام برداشت. بنابراین برای کاستن 
از هزینه افزایش تعطیلات رسمی کشور باید تعطیلات را حتی المقدور برحسب مبادلات بین المللی 
یکسان سازی کنیم. اجمالا به نظر می رسد تعطیلات کشورهای مسلمان مبنی بر تعطیلی جمعه و 
شنبه درست تر باشد.بر اساس این گزارش، محسن منصوری معاون گردشگری کشور چندی قبل 
گفته بود که دولت سیزدهم لایحه تعطیلی پنجشنبه ها را در قالب اصلاح  ماده ۸۷ قانون مدیریت 

خدمات کشوری به مجلس ارائه کرده که امیدواریم اجرایی شود.

تنظیم بازار برای دولت اهمیت دارد
رئیس ســازمان اداری و استخدامی کشور گفت: دولت به دنبال ایجاد وزارت 
بازرگانی است و اگر مجلس در همراهی با دولت ایرادات جزئی شورای نگهبان 

به لایحه ارائه شده را رفع کند، این موضوع به آسانی قابل تحقق است.
 میثم لطیفی درباره مخالفت نمایندگان مجلس با »لایحه ایجاد سازمان بازرگانی و تنظیم بازار« 
تصریح کرد: دولت ابتدا پیشنهاد تشکیل وزارت بازرگانی را مطرح کرد و در دولت قبل هم لایحه 
آن تقدیم مجلس شورای اسلامی شد که شورای نگهبان نسبت به آن ایراداتی داشت.وی افزود: 
دولت سیزدهم موافقت خود را با تشکیل وزارت بازرگانی به مجلس اعلام کرد، ولی کارگروه مربوطه 
در مجلس یازدهم از دولت خواست لایحه ایجاد سازمان بازرگانی را به مجلس ارائه دهد که دولت 
برای حل مسأله تنظیم بازار پیشنهاد تشکیل سازمان بازرگانی را مطرح کرد که این موضوع هم با 
مخالفت نمایندگان مواجه شد.به گزارش بازار،لطیفی خاطر نشان کرد: هدف دولت از تدوین این 
لایحه، تنظیم بازار، مهار تورم و کنترل گرانی هاست؛ چون معتقد بود با این الگو می توان نظارت 
بیشتر، دقیق تر و کامل تری داشت که امیدواریم بتوانیم این مسأله را در تعامل مشترک بین مجلس 

و دولت حل کنیم.

طرح جدید مجلس برای کارمندان دولتی  
ادامه تحصیل در این دانشگاه ها ممنوع!

نمایندگان مجلس شــورای اســلامی طرحی با عنوان ساماندهی ماموریت 
دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی در دستورکار دارند که به موجب آن ادامه 
تحصیل کارکنان دستگاههای اجرایی در دوره های روزانه و شبانه دانشگاه ها 

ممنوع می شود.
 نمایندگان مجلس طرحی با عنوان ساماندهی ماموریت دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی در 
دستورکار دارند که به موجب آن ادامه تحصیل کارکنان رسمی و غیر رسمی دستگاههای اجرایی 
موضوع ماده ۵ قانون مدیریت خدمات کشوری در دوره های روزانه و شبانه دانشگاهها و موسسات 
آموزش عالی دولتی و غیر دولتی داخلی و خارجی ممنوع است.طبق این طرح کارکنان دولتی صرفا 
مجاز به ادامه تحصیل در دوره های مجازی و غیرحضوری دانشگاهها و موسسات اموزش عالی در 
ساعات غیراداری هستند.به گزارش اقتصاد آنلاین،طرح مذکور در اکنون در کمیسیون های آموزش 

و تحقیقات و شوراها و امور داخلی مجلس درحال بررسی است.

 پول های مسدودی 
حساب های وکالتی خودرو آزاد شد

سخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد که پول حساب های وکالتی همه 
متقاضیان خودرو، با حفظ نوبت رفع مسدودی شده است.

 در روزهای اخیر برخی از متقاضیان خرید خودرو گفته بودند چون در قراردادشان ذکر شده که برداشتن 
پول از حساب وکالتی به منزله انصراف از نوبت خرید خودرو است، نگران برداشتن پول خود هستند و 
پاسخ های ضد و نقیض نیز از سامانه ۱۲۴ دریافت کرده اند.به گزارش اقتصادنیوز ،اما در این رابطه امید 
قالیباف اظهار کرد: ۵۰۰ میلیون تومانی که برای ثبت نام خودروهای وارداتی در حساب های وکالتی بلوکه 
شده بود، برای همه آزاد است و متقاضیان می توانند مطابق صلاحدید از آن استفاده کنند.وی همچنین 
تاکید کرد: برداشتن این پول به منزله انصراف از خرید خودرو نیست و نوبت متقاضیان حفظ می شود. 
شرایط مشابهی برای حساب های وکالتی که با مبلغ ۱۰۰ میلیون تومان برای خرید خودروهای داخلی باز 

شده بود وجود دارد و حساب ها با حفظ نوبت رفع مسدودی شده است.

اخبار کوتاه 

رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین خاطر 
نشان کرد: نمی توان انتظار داشت سیاست 
و برنامه های اقتصادی در شرایطی که با 
تورم بالای ۴۰ درصد مواجه ایم به درستی 
اجرا و اعمال شوند؛ تورم فعلی به شدت 
قابلیت پرش به بالاتــر از این را دارد. به 
نظر می رسد در شرایط فعلی هیچ سقفی 
را نمی توان برای درآمد ثابت در نظر گرفت 

که زورش به تورم فعلی برسد.
مجیدرضا حریری، تشخیص درد را نخستین قدم 
برای عبور از شرایط فعلی اقتصادی کشور معرفی کرد  

و افزود: پیدا کردن عیب در درمان و معالجه آن موثر است؛ اگر این ذهنیت وجود دارد که افراد برای گذر از این 
شرایط موثر  هستند و با تغییر آنها می توان امیدوار به حل مشکلات بود به این معناست که حاکمیت باور دارد که 
سیاست های درست وضع کرده و حال منتظر افرادی است که بتواند خود را با این سیاست ها همگام کند.وی با 
تاکید بر عدم سیاست گذاری شایسته در اقتصاد، گفت: دولت سیزدهم در روزهای نخست روی کار آمدنش تصور 
روشنی از اقتصاد ایران نداشت به همین دلیل به سادگی سخنانی را طرح می کرد که هر کارشناسی می دانست 
 امکان اجرایی شــدن آنها غیرممکن و یا دشوار اســت؛ از جمله وعده های ایجاد یک میلیون شغل، ساخت

 ۴ میلیون مسکن در پایان ۴ سال دوره ریاست جمهوری و .... به عبارت دیگر سخنان و شعارهایی را طرح می کرد 
که چندان با واقعیت بیرونی مطابق نبود.حریری با اشاره به لزوم واکاوی عملکرد افراد در فضا و مفهوم حاکم، 
تصریح کرد: مفهوم اصلی این است که ما در کشور سیاست گذاری مشخصی نداریم و برای معضلات اصلی 
کشور تعیین تکلیف نمی کنیم؛ به عنوان مثال در بحبوحه انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری من در 
یادداشتی به این موضوع پرداختم که افرادی که می خواهند بر مسند قدرت بنشینند باید به یکسری پرسش های 
اصلی پاسخ بدهند؛ نخستین پرسش این دست که می خواهند با تورم موجود در کشور چگونه برخورد کنند؟ بعد 
از استقرار دولت باز بر این نکته تاکید کردم که هر سیاستی که اتخاذ شود باید پیوستی مشخص با اقتصاد داشته 
باشد و این پاسخ را بدهد که این سیاست در حوزه تورم چه اثری می گذارد؟ من خطر اصلی اقتصاد را از ۴ سال 
پیش موضوع تورم می دانستم.رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین با بیان اینکه تورم کلیه سیاست گذاری های کشور 
را تحت تأثیر قرار داده است، گفت: نمی توان انتظار داشت سیاست و برنامه های اقتصادی در شرایطی که با تورم 
بالای ۴۰ درصد مواجه ایم به درستی اجرا و اعمال شوند؛ تورم فعلی به شدت قابلیت پرش به بالاتر از این را دارد. 
به نظر می رسد در شرایط فعلی هیچ سقفی را نمی توان برای درآمد ثابت در نظر گرفت که زورش به تورم فعلی 
برسد. بانک مرکزی و مرکز آمار با فرمول های پیچیده و تغییر در سبد خانوارها و .... تلاش دارند که رقم تورم 
را پایین بیاورند این در حالیست که تورم را می توان زمانی که به فروشگاه  برای خرید می روید به خوبی احساس 
کنید.وی کاهش حجم پول نفت را یکی از دلایل ایجاد تورم در کشور دانست و افزود: باید دلایل تورم موجود 
در کشور را جست وجو کنیم؛ به نظر می رسد قصه از ۵۰ سال پیش آغاز شد یعنی زمانی که پول نفت به دست 
دولت ها آمد و همین موضوع زیرساخت اقتصاد را خراب و دولت ها را بزرگ، پرهزینه و بی خاصیت کرد؛ ۵۰ سال 
است که کشور به تورم ۲ رقمی عادت کرده ولی هموراه این تورم بنا به روایتی از ۱۶ درصد بالاتر نرفته است و 
در اوج آن با تورم ۲۰ تا ۲۱ درصدی مواجه بودیم. اما از یک زمان به بعد اتفاقی رخ می دهد که به راحتی از تورم 
۴۰ درصدی عبور کردیم و کشور و اقتصاد این تورم را به راحتی در خود هضم کرد.به گفته حریری؛ دلیل تورم 
فعلی سیاسی است نه اقتصادی. چراکه در گذشته دولت ها ماله ای به نام پول نفت داشتند که می توانست با تکیه 
به آن بر روی تمام نقاط ضعف سیاست گذاری، اجرا، رانت و .... سرپوش بگذارد اما از یک مقطع به بعد پول نفت 
به موقع به دست آنها نمی آمد و این موضوع یکی از علت های مهم ایجاد تورم  شد. دولت ها نمی دانستند چگونه 
در شرایطی که پول نفت ندارند اما هزینه هایشان مانند گذشته است خود را اداره کند از این رو چاره ای جز چاپ 
اسکناس نداشتند و نقدینگی بدون پشتوانه و رشد اقتصادی خلق کردند.این فعال اقتصادی با اشاره به خصوصی 
کردن کمپانی ها بزرگ و تاثیر آن در اقتصاد کشور، گفت: باید به تورم، پول نفت و تشدید تحریم ها در نیمه 
دوم دهه ۸۰ قصه ای دیگر به نام خصوصی سازی و تشکیل کمپانی های بزرگ بی صاحب را نیز اضافه کنیم؛ 
کمپانی هایی که مشخص نیست صاحبان آنها چه کسانی هستند مردم یا دولت. عموم این کمپانی ها از سوی 

مدیرانی اداره می شوند که به هیچ نهادی پاسخگو نیستند.
رییس اتاق مشترک ایران و چین در گفت وگو با ایلنا ادامه داد: این کمپانی ها در گذشته دولتی بودند و مجلس 
وزیر را نسبت به عملکرد آنها پاسخگو می کرد اما بعد از قصه خصوصی سازی امکان نظارت بر عملکرد آنها حذف 
شد و از سوی دیگر نیز چندان خصوصی هم نبودند که سهام داران آنها در مجمع بتوانند سوال کنند در مجمع وزیر 
و ۲ عضو دیگر تشکیل جلسه می دادند. امروز بخش عمده ای از اقتصاد توسط چنین بنگاه های با مدیران منصوب 
حاکمیت اداره می شود حاکمیت می تواند دولت ها، نهادها، آستان ها، ستادها و .... باشد.وی با بیان اینکه مدیران 
کمپانی های خصولتی باهدف بستن بار خود پشت میز می نشیند، گفت: این مدیران از آنجایی که خود را ملزم 
به پاسخگویی به هیچ نهادی نمی دانند با ثروت و موقعیتی که از همین راه به دست می آورند برای خود پشتوانه 
سیاسی خلق و اینگونه سیاست مدار می سازند. وزیر کشور دولت روحانی می گفت: » پول های کثیف نماینده تعیین 
می کند«  طرح چنین سخنانی نشان می دهد که چنین واقعیاتی در جامعه بوده و هست که این موضوعات طرح 
می شود. برای تثبیت موقعیت اقتصادی و سیاسی و ایجاد رانت برای عده ای معدود و خاص چاره ای جز خلق 
پشتوانه سیاسی وجود ندارد در نتیجه طیفی در تمام نهادها و قوای سیاسی کشور هوادار این مدیران هستند و چه 
بخواهیم چه نخواهیم اختیار سیاست کشور در دست کسانی می افتد که در اقتصاد رانت دارند.این فعال اقتصادی 
عبارت » کاسبان تحریم« را واقعی دانست و افزود: فشار اعمال تحریم ها را مردم عادی حس می کنند چراکه 
عده ای خاص از این تحریم ها سود می برند؛ آنها نمی خواهند که شرایط تغییر کند و در نتیجه با اقتصادی مواجه 
هستیم که از بالاترین مقام کشور یعنی رهبری تا طبقات پایین جامعه هیچ کدام از آن رضایت ندارد و هیچ دولتی 
هم نمی توانند از آن دفاع کنند.حریری با انتقاد از مدل انتخابی حاکم بر اقتصاد کشور، اضافه کرد: در جایی اقتصاد 
ایران مانند اقتصادهای لیبرال یا نئولیبرال های معروف دنیا مانند آمریکا عمل می کند و به روابط بازار اهمیت و 
آن را در اولویت قرار می دهد و اجازه می دهد عرضه، تقاضا و بازار آن را اداره کند اما در جایی دیگر آنچنان بسته 
می شود که اتحاد جماهیر شوری سابق به پای آنها نمی رسد و کاملا مسلط بر اقتصاد می شود و بگیر و ببند و 
ممنوع کن عمل می کند. به نظر بنده مدل فعلی اقتصاد ایران، التقاطی است به این معنا که نه این است و نه 
آن. به نظر می رسد نخست باید تصمیم بگیریم که با چه مدلی می خواهیم اقتصاد را مدیریت کنیم. بنده دیگر 
تعصبی به مدل خاص اقتصادی ندارم چه اقتصاد نهادگرا و متمرکز و چه اقتصاد لیبرال و آزاد هر کدام را انتخاب 
کنیم نتیجه از امروز بهتر خواهد شد.رئیس اتاق مشترک ایران و چین در پایان تصریح کرد: طبقه میانی کشور و 
دستمزد بگیران ثابت هر روز فقیرتر شوند؛ بدون تردید در این شرایط امکان تصور ثبات در حوزه های اقتصادی، 
سیاسی و اجتماعی دشوار است و این بی ثباتی کشور را در حالت کژدار و مریض نگه می دارد و با کوچکترین 
جرقه اجتماعی، سیاسی و اقتصادی مملکت دچار بحران های بلندمدت می شود که شرایط رانت خواری و غیره را 
تحمیل می کند. به نظر می رسد اگر این چرخه ادامه پیدا کند به جز اضمحلال جامعه چیز دیگری در انتظار نداریم.

کاسبانتحریمنمیخواهند
شرایطکشورتغییرکند

رئیساتاقبازرگانیایرانوچین:

دبیر کل فدراسیون طیور ایران گفت: در 
سند امنیت غذایی کشور حجم مصرفی 
برای هر ایرانی حداقل ۲۰ کیلوگرم مرغ 
و ۱۸۰ عدد تخم مرغ آورده شده است که 

باید توسط دولت تأمین شود.
در سال جدید قیمت مرغ سروصدای زیادی کرده 
است. از فروش آن باقیمت ۸۰ تا ۹۰ هزار تومان و 
حالا کمبود و نایاب شدنش در بازار صدای مردم را 
درآورده است.در روز دوشنبه خبر نایاب شدن مرغ در 
بازار و سطح شهر خبر روز اصناف در خبرگزاری ها 
بود. عده ای معتقدند احتکار مرغ شــیوه مرغداران 

برای افزایش قیمت مرغ است و عده دیگر کاهش تخم ریزی ها را دلیل کمبود مرغ در بازار می دانند.
وضعیت امروز بازار مرغ حاصل خارج کردن ۱۵میلیون تخم مرغ از چرخه تولید است

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس، گفت: در حال حاضر کمبود مرغ در  بازار و افزایش قیمت آن ناشی از عدم 
برآورد دقیق نیاز بازار به جوجه یک روزه و گوشت مرغ است و باید هرچه سریع تر از سوی وزارت جهاد کشاورزی 
راه کارهای مناسب برای افزایش میزان تولید اتخاذ شود.محمدجواد عسکری در خصوص کمبود مرغ و افزایش 
قیمت آن در بازار، گفت: متاسفانه وزارت جهاد کشاورزی و مسئولین اجرایی ذی ربط در راستای تدوین برنامه 
تولید برای تأمین نیاز بازار به گوشت مرغ طی ماه های گذشته عملکرد خوبی نداشته است.به گزارش خانه ملت، 
نماینده مردم داراب و زرین دشت در مجلس با اشاره به اینکه در ماه های پایانی سال خبرهایی در خصوص خارج 
کردن حدود ۱۵ میلیون تخم مرغ نطفه دار از دستگاه های جوجه کِشی منتشر شد، ادامه داد: کمیسیون کشاورزی 
مجلس بلافاصله در این زمینه نشستی را با حضور معاونین وزارت جهاد کشاورزی و تولیدکنندگان جوجه یک 
روزه تشکیل و در این خصوص هشدارهای لازم در زمینه کاهش میزان تولید و کمبود در بازار گوشت مرغ که 
از بهمن  و اسفند سال گذشته آغاز شد را داد.وی با تاکید بر اینکه کمیسیون کشاورزی مجلس موضوع حذف 
تخم مرغ های نطفه دارد ۱۸ روزه از دستگاه های جوجه کشی و کمبود احتمالی مرغ در بازار را به سازمان بازرسی 
کل کشور گزارش کرده بود، عنوان کرد: در حال حاضر کمبود مرغ در  بازار و افزایش قیمت آن ناشی از عدم 
برآورد دقیق نیاز بازار به جوجه یک روزه و گوشت مرغ است و باید هرچه سریع تر از سوی وزارت جهاد کشاورزی 

راه کارهای مناسب برای افزایش میزان تولید اتخاذ شود.
ماجرای یارانه مرغ و تخم مرغ در ۱۴۰۲

فرزاد طلا کش، دبیر کل فدراسیون طیور ایران در پاسخ به خبرنگار ما پیرامون دلایل افزایش قیمت مرغ 
گفت: با تغییر ارز نهاده ها از ۴۲۰۰ تومان به ۲۸۵۰۰ در اردیبهشت ۱۴۰۱، قرارگاه امنیت غذایی وزارت جهاد 
کشاورزی قیمت مرغ برای مصرف کننده را ۶۹۰۰۰ تومان تصویب کرد و معاونین وقت جهاد کشاورزی آن 
را امضاء کردند؛ اما فردای آن روز اعلام کردند این قیمت مشورتی است و قیمت مصوب را ۶۳ هزار تومان 

اعلام کردند.
وی ادامه داد: بعدازاین مصوبه که انجام نشد قرار بر این بود چند ماهی مرغ باقیمت مصوب به فروش برسد 
تا شهریور قیمت ها اعمال شود که صورت نگرفت؛ ۶۳ هزار تومان قیمتی نبود که با آن کار شکل بگیرد 
اما هر طور بود انجام شد. متأسفانه به قولی برای اصلاح قیمت ها داده شد عمل نشد. مرتباً مرغداران در 
اعتراض بودند که این کار برای آن ها مقرون به صرفه نیست و اصرار به فروش این چنینی بسیاری از مرغداران 

را از گردونه خارج می کند که این موضوع خود را در عمل نشان داد.
دبیر کل فدراسیون طیور ایران در رابطه با کاهش جوجه ریزی ها خاطرنشان کرد: مرغی که در فروردین 
به بازار عرضه می شود در بهمن ماه جوجه ریزی آن انجام شده است. جوجه ریزی ها در سال گذشته کاهش 
چشم گیری داشت که می توان برای آن دلایل مختلفی را نام برد. کاهش سرانه مصرف به طور قابل توجهی 
کاهش یافته بود و دیگری ناتوانی مرغداران کوچک برای تأمین از مشــکلات کاهش جوجه ریزی ها در 

بازار بود.
گوشت قرمز باعث گرانی مرغ است

طلا کش افزود: جوجه ریزی که در بهمن ۱۴۰۱ بر اساس پیش بینی نیاز مردم باید ۱۲۰ میلیون باید انجام 
می شد ۱۰۵ میلیون انجام شد که تأثیر آن را در حال حاضر در بازار مشاهده می کنید. زمانی که ۲۰ میلیون 
جوجه کمتر در مرغداری ریخته شــود حدود ۴۵ تا ۵۰ هزار تن مرغ کمتر در بازار عرضه می شود. کاهش 
تولید و هم استقبال مردم از مرغ به دلیل گرانی گوشت قرمز التهاب در بازار ایجاد کرده است که کاملًا قابل 
پیش بینی بود. در مکاتبات صنفی هم از قبل تذکرات داده شده بود اما متأسفانه کسی به آن توجه نکرد که 

باعث تشنج در بازار مرغ شد.
قیمت مصوب مرغ ۷۸ هزار تومان می شود؟

وی در گفت وگو با گسترش نیوز  اظهار کرد: در حال حاضر قیمت مصوب مرغ با شرایط جدید که حقوق 
پرسنلی و نهاده ها روی آن تأثیر می گذارد کمتر از ۷۸ هزار تومان برای مصرف کننده قابل تصور نیست. به 
سازمان حمایت هم اعلام کردیم که اگر اصراری خارج از این قیمت برای مرغ داشته باشند متأسفانه عده ای 

به این دلیل که برای آن ها توجیه اقتصادی ندارد از این گردونه خارج می شوند.
وعده بی عمل دولت

طلا کش در رابطه با نقش دولت در تأمین مرغ تصریح کرد: تمام قول هایی که دولت به مرغداران برای 
حمایت داده بود انجام نشده است. قرار بر این بود۴۰ همت از ارزی که در حال آزادسازی است را به صورت 
تسهیلات در اختیار این صنف بگذارند که بتوانند مشکلات نقدینگی را برطرف کند اما از قولی که داده شد 
تنها ۱۰ همت با تلاش بسیار به کل بخش دام و طیور اختصاص داده شده است که نتیجه آن آثاری است 

که در بازار ایجادشده است.
کارت الکترونیکی پروتئین بازار را آرام می کند

دبیر کل فدراسیون طیور ایران پیرامون کارت الکترونیکی پروتئین یادآور شد: تنها اتفاقی که مردم را از 
تلاطم ایجادشده نجات می دهد اعطاء کارت الکترونیکی پروتئین به صورت حجمی است. البته نباید این 
کارت به صورت ارزشی داده شود. کارتی باید به مردم اعطاء شود که آن ها بتوانند حجمی از مرغ و تخم مرغ 
را خریداری کنند که این حجم در سند امنیت غذایی کشور مشخص شده است. در این سند حجم مصرفی 
برای هر ایرانی حداقل ۲۰ کیلوگرم مرغ و ۱۸۰ عدد تخم مرغ آورده شده است که باید توسط دولت تأمین 

شود، اضافه تر از این حجم از جیب خود افراد خرج می شود.
طلا کش در پایان گفت: پیش بینی می شود کمبودی که در بازار ایجادشده است تا ۲ هفته ادامه داشته 
باشد اما حتماً برطرف خواهد شد. قیمت مرغ تا ۸۰ هزار تومان در بازار منطقی است. به تولیدکننده نباید 
فشاری وارد شود که از جیب آن ها برای مردم هزینه شود. قیمت ۹۰ و ۹۵ هزار تومان مرغ در بازار خیلی 
گستره ندارد و واقعیت قیمت در سطح شهر بالاتر از ۸۵ هزار تومان نیست. حال باید منتظر شد تا قیمت 

مصوب جدید اعمال شود.

کارتپروتئین
آببرآتشتلاطممرغی

ماجراییارانهمرغوتخممرغدر1402

وزیر اسبق آموزش و پرورش گفت: یکی از تبعات تعارض منافع در آموزش و پرورش بی عدالتی 
آموزشی خواهد بود، اما ثمره خطرناک تر آن فسادی است که در سیستم ایجاد می کند.

»سید محمد بطحایی« وزیر اسبق آموزش و پرورش در مورد موضوع تعارض منافع در دستگاه تعلیم و تربیت توضیح 
داد: متاسفانه تعارض منافع یکی از مهم ترین عواملی است که خطا را در تصمیم گیری ها افزایش می دهد. وقتی منافع افراد 
در گرو تصمیمی قرار بگیرد، حتما آن تصمیم تحت تاثیر منافع شخصی و حتی گروهی و جناحی تغییراتی پیدا می کند و 
این یک مسئله بسیار مهم در مدیریت است؛ چه در مدیریت ارشد کشور چه در مدیریت سطوح میانی و عملیاتی. متاسفانه 
در سازمان ها و وزاتخانه کم و بیش مصادیقی از این تعارض منافع وجود دارد. بطحایی تصریح کرد: در آموزش و پرورش 
به دلیل ماهیت ماموریت و کار و هدفی که این دستگاه انجام می دهد، شاید مصادیق تعارض منافع خیلی زیاد نیست، 
اما از همان مصادیق اندک نیز باید جلوگیری شود و از سیستم برطرف شوند. او افزود: یکی از مصادیق تعارض منافع در 
آموزش و پرورش، وجود مدارس غیردولتی و صدور مجوز تاسیس برای مدیران میانی و ارشد و عملیاتی وزارت آموزش و 
پرورش است. اگر به عنوان مثال من به عنوان مدیر مدرسه دارای مدرسه ای غیردولتی در جایی دیگر باشم، خواه ناخواه در 
انجام کارهای موظفی خودم در مدرسه دولتی که مشغول به کار هستم، اشتباهاتی خواهم داشت و معلمان خوب، دانش 
آموزان قوی که به مدرسه دولتی مراجعه می کنند و... را به مدرسه غیردولتی خودم هدایت می کنم. این یک مصداق 
بارز تعارض منافع و گناهی نابخشودنی برای کسی است که چنین کاری کند. مشابه همین موضوع برای رئیس ادارات 
آموزش و پرورش، کارشناسان آموزش و پرورش و ادارت کل نیز ممکن است رخ دهد و بدیهی و طبیعی است که آموزش 
و پرورش باید از تاسیس مدارس غیردولتی توسط مدیرانی که امروز مسئولیتی در آموزش و پرورش دارند ممانعت کند. 

وزیر اسبق آموزش و پرورش یادآوری کرد: این ممانعت ها از دولت قبل شروع شده است و برای سطوحی از مدیران 
آموزش و پرورش نیز به اجرا درآمد و خوشبختانه تا حدودی هم مجدانه پای آن ایستادند و اجرا هم شد. البته من خبر 
ندارم امروز آن بخشنامه مربوط به تعارض منافع همچنان نافذ هست و در آموزش و پرورش اجرا می شود یا خیر؟ اما فکر 
می کنم باید خط قرمز مهمی برای دولت و آموزش و پرورش وجود داشته باشد و آموزش و پرورش از تاسیس مدرسه 
غیردولتی توسط مدیران خود و افرادی که دارای سمتی در این دستگاه هستند به عنوان یکی از مصادیق بارز تعارض 
منافع ممانعت به عمل آورد. بطحایی با اشاره به اینکه مصداق دیگری از تعارض منافع که در دولت دوازدهم جلوی آن 
گرفته شد، برگزاری آزمون ها و استفاده از کتاب های کمک آموزشی در مدارس بود، گفت: در برخی مدارس کتاب هایی به 
عنوان کمک آموزشی برای تفهیم بیشتر دانش آموزان ارائه می شد و یا آزمون هایی آزمایشی در مدارس برگزار می کردند 
و هنوز هم این کار انجام می شود. در دولت قبلی بخشنامه ای صادر شد و در آن بخشنامه به تفصیل رده های مدیریتی 
که ورود به این موضوع برای آن ها ممنوع است، مشخص شد.او افزود: بر اساس این بخشنامه، هیچ مدیری در آموزش 
و پرورش یا هیچ کارشناسی در این دستگاه اجازه نداشت در حوزه ترویج و توزیع کتاب های کمک آموزشی یا برگزاری 
آزمون هایی که توسط موسسات غیردولتی به اجرا در می آید، مشارکت داشته باشد. همچنین خرید کتاب از یک ناشر 
و توزیع آن در مدرسه تحت این عنوان که این کتاب مفید است نیز ممنوع بود یا حتی عرضه کتابی که خود مدیران و 
معلمان تالیف کرده اند، ممنوع شده بود. بخشنامه جلوگیری از تعارض منافع همه این موارد را به جد ممنوع کرده بود و 
حتی بر اساس آن، اگر موردی هم مشاهده می شد سریعا به مراجع ذیربط معرفی و پیگیری حقوقی صورت می گرفت. 
بطحایی در گفت وگو با ایلنا در پاسخ به این سوال که تبعات تعارض منافع در سطوح خردتر چه خواهد بود؟ افزود: یکی 
از ثمرات چنین معضلی بی عدالتی آموزشی خواهد بود، اما ثمره خطرناک تر آن فسادی است که در سیستم ایجاد می کند. 
فرض کنید من کتابی را تالیف یا ترجمه کنم و به واسطه نفوذی که در حوزه اداری دارم، کتابم را به مدارس می فرستم 
و مدرسه ها نیز به خاطر جلب نظر من به عنوان یک مدیر، این کار را می کنند و دانش آموزان را مجبور به استفاده از 
محصولی می کنند که من تحمیل کرده ام. این اجبار کردن ها قانونی نیست و مصداق فسادی است که اگر جلوی آن 
گرفته نشود، به تدریج در آموزش و پرورش اثرات نامطلوبی خواهد گذاشت. ضمن اینکه در تعارض بسیار جدی با عدالت 
آموزشی است که از موضوعات مهم دستگاه تعلیم و تربیت محسوب می شود.وزیر اسبق آموزش و پرورش در مورد اینکه 
آیا در شرایط امروز جلوگیری از تعارض منافع در تعلیم و تربیت کشور سیر صعوی داشته یا نزولی؟ گفت: شاید اطلاعات 
من خیلی دقیق نباشد، اما متاسفانه با شیوع کرونا که کلاس های حضوری کمرنگ یا برچیده شد و به سمت آموزش غیر 
حضوری رفتیم، اخباری البته به صورت موردی شنیدیم که در برخی مدارس اتفاقاتی افتاده و حتی نرم افزار و جزواتی تهیه 
شده که به فروش رسیده و به صورت آفلاین دانش آموز باید این برنامه ها و محصولات را تهیه و استفاده می کرده است. 
در پس پرده این اقدامات ممکن است فسادهایی نهفته باشد که جا دارد دولت و آموزش و پرورش مجدانه ورود پیدا کنند 
و در مواردی که این فسادهای احتمالی وجود دارد، جلوی آن را بگیرد. بطحایی در پاسخ به این سوال که آیا جلوگیری از 
تعارض منافع در آموزش و پرورش نیاز به قوانین یا بخشنامه های جدیدی دارد یا می توان به کمک آنچه از قبل تدوین 
شده جلوی چنین معضلی را گرفت؟ اظهار کرد: قانون جدیدی احتیاجی نیست و قوانین موجود این اجازه را به آموزش و 

پرورش و سازمان های مرتبط با آموزش و پرورش داده است که جلوی تعارض منافع را بگیرند. 

بایدازتاسیسمدارسغیردولتی
توسطمدیرانممانعتشود

وزیراسبقآموزشوپرورش:

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه افزایش حداقل ۲۷ درصدی حقوق در سال جاری در 
احکام کارگران بخش خصوصی و دولتی اعمال شده گفت: پرداخت حقوق فروردین بازنشستگان 
کشــوری با اعمال افزایش، طبق قانون مصوب مجلس صورت گرفت. این افزایش در احکام 
حقوقی بازنشستگان تامین اجتماعی نیز اعمال شده است و از اردیبهشت پرداخت خواهد شد. 

مابه التفاوت ناشی از افزایش حقوق فروردین نیز با حقوق اردیبهشت پرداخت می شود.
سیدصولت مرتضوی با اشاره به بسته های حمایتی این وزارتخانه برای جامعه هدف بازنشستگان و بیمه شدگان گفت: 
بالغ بر ۱۴.۵ میلیون بیمه شده اصلی داریم و شمار مجموع بازنشستگان کشوری و تامین اجتماعی به حدود شش میلیون 
نفر می رسد.وی افزود: برای جامعه هدف مذکور تمهیدات لازم بهداشتی و درمانی به عمل آمده است و تمام بیمه شدگان 
تامین اجتماعی در مراکز ملکی که متعلق به سازمان تامین اجتماعی هستند تحت درمان قرار گرفته و درمان و دارویشان 
در سه سطح رایگان است. همچنین اگر به مراکز درمانی وزارت بهداشت مراجعه کنند فرانشیز ۱۰ درصدی از آنها اخذ 
می شود که در تلاشیم همین را نیز به حداقل برسانیم.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اضافه کرد: بازنشستگان بالای ۶۵ 
سال در تمام سطوح و مراکز درمانی درمان در هر سه سطح رایگان درمان می شوند. مراجعات سرپایی، مراجعات کلینیکی 
و پاراکلینیکی و مراجعات بستری این سه سطح هستند.مرتضوی با اشاره به اینکه همواره تلاش می شود تا به فراخور وسع 
اقتصادی نسبت به افزایش حداقل حقوق جامعه هدف اقداماتی انجام دهیم گفت: برای آتیه کارگران اقدامات خوبی انجام 
می شود و از حق بیمه ای که می پردازند ۲۳ درصد آن را کارفرما تقبل می کند که برای آتیه بازنشستگی ذخیره می شود.وی 
ادامه داد: برای راه اندازی تعاونی های مسکن تلاش می کنیم. بخش قابل توجهی از هدف ما مسکن دار شدن قشر کارگر 
است.به گزارش تجارت نیوز، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پاسخ به این پرسش که »میزان افزایش حقوق کارگران 
۲۷ درصد اعلام شد، بازنشستگان چه طور و آیا در احکام حقوقی اعمال شده است؟« گفت: همه ساله به استناد تبصره های 
۱ و ۲ ماده ۴۱ قانون کار، جامعه ای متشکل از نمایندگان کارگران، نمایندگان کارفرمایان و نمایندگان دستگاه های اجرایی 
ذیل شورای عالی کار تشکیل جلسه می دهند و ساعات طولانی در حال رایزنی هستند تا به تصمیمی برسند.وی افزود: 
امسال درباره حداقل حقوق و دستمزد، شورای عالی کار به اتفاق آرا به تصمیم نهایی رسید؛ صورتجلسه به امضای همه 
طرفین رسید و حداقل حقوق بالغ بر ۲۷ درصد رشد یافت. حداقلی بگیران ما ۱۳.۵ درصد از کل جامعه کارگری مان را 
دربرمی گیرند. حقوق حداقلی بگیران برای مثال کسانی که ابتدای استخدام و به کارگیری هستند ۲۷ درصد افزایش یافت 
که نسبت به سال گذشته که ۵۷ درصد بود تعدیل داشت و تلاش شد تلفیقی صورت بگیرد.وی با بیان اینکه این افزایش 
در احکام کارگران بخش خصوصی و دولتی اعمال شد گفت: پرداخت به بازنشستگان کشوری با اعمال افزایش، طبق 
قانون مصوب مجلس صورت گرفت. این افزایش در احکام حقوقی بازنشستگان تامین اجتماعی نیز اعمال شده است و 

از اردیبهشت پرداخت خواهد شد. مابه التفاوت ناشی از افزایش حقوق فروردین نیز با حقوق اردیبهشت پرداخت می شود.

زمانواریزمابهالتفاوتحقوقاعلامشد

نامه »قالیباف« به »رئیسی« برای ارائه لایحه دو فوریتی تشکیل وزارت بازرگانی داخلی
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی از نامه رئیس 
مجلس به رئیس جمهور برای تدوین لایحه دو فوریتی تشکیل 

»وزارت بازرگانی داخلی و تنظیم بازار« خبر داد. 
سیدنظام الدین موسوی با تاکید بر ضرورت هم افزایی مجلس و دولت برای حل 
مسائل مردم و با اشاره به دیدگاه مثبت رئیس جمهور برای تشکیل وزارت بازرگانی 

داخلی که در دیدار مشترک دولت و مجلس مطرح شد، گفت: اخیرا رئیس مجلس 
نامه ای به آیت الله رئیسی ارسال کرده که در آن با اشاره به تشخیص دولت برای 
تشکیل ساختاری مستقل برای بازرگانی داخلی و تنظیم بازار و دیدگاه رئیس جمهور 
مبنی بر نبود تفاوت بین تشکیل سازمان یا وزارت در این زمینه، از دولت خواسته شده 
تا لایحه تشکیل وزارت بازرگانی داخلی و تنظیم بازار به صورت دو فوریتی به مجلس 

ارائه شــود.به گزارش ایسنا، موسوی اضافه کرد: با توجه به موافقت رئیس جمهور 
با تشکیل وزارتخانه، نمایندگان به دو فوریت لایحه تشکیل سازمان بازرگانی رأی 
ندادند و به نظر می رسد اکثریت نمایندگان با تشکیل وزارت بازرگانی داخلی موافق 
هستند. به همین دلیل در صورت ارائه لایحه دو فوریتی توسط دولت در این زمینه، در 

سریع ترین زمان ممکن شاهد شکل گیری این ساختار جدید خواهیم بود.


